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Onderwerp Zorg voor licht verstandetijk beperkten

Betreft het een raadsvoorstel/raadsmededeling

in de cyclus?

Nee, brandbrief koepetorganisaties

verstandelij k beperkten

Beteidsterrein Omgeving

Portefeuillehouder Potderman

Schriftetijke vraag

Drie koepelorganisaties voor verstandelijk beperkten: leder(ln), Landelijk Kenniscentrum LVB en
Vereniging Gehandicaptenzorg Nederland hebben de noodklok geluid dat de zorg voor licht
verstandelijk gehandicapten tekort schiet en dat veel gemeenten te weinig kennis hebben over
deze groep om in te schatten hoeveel hulp zij nodig hebben.

Voor de gemeente Roosendaal zou het gaan om enkele honderden mensen. Terecht wordt
geconstateerd dat er een gevaarlijke cocktail is ontstaan door het zogenaamde eigenkracht beleid in
combinatie met forse bezuinigingen.

Wijzijn als fractie bezorgd en benieuwd hoe deze situatie in Roosendaal is.

Vragen:

1. Kent u de zorgen van deze koepelorganisaties en wat vindt u hiervan?
2. Wat is de omvang van de doelgroep licht verstandelijk gehandicapten in Roosendaal?
3. ls er sprake van knelpunten in de zorg voor deze doelgroep en waaruit bestaan die?
4. Wat is de aanpak van de gemeente Roosendaal dat ook deze doelgroep de juiste zorg krijgt

en houdt om volwaardig mee te kunnen doen in onze samenleving van de menselijke maat?.
5. Heeft u zorgen dat het uitgangspunt van eigen kracht in combinatie met optimale inzet van

mantelzorgers mogelijk te veel beschouwd wordt als panacee voor alle zorgbehoeften en
uiteindelijk gaat leiden tot structurele overbelasting van mensen die het betreft? Zo ja, welke?

6. Ven¡vacht u of gaat u de goede zorg voor deze doelgroep realiseren binnen het daartoe
gestelde rijksbudget en conform het bestuursakkoord en zonder een beroep te hoeven doen
op de risicoreserve sociaaldomein? Waarom wel/niet?

7. Ziet u mogelijkheden om in het kader van het Economisch Actieplan meer banen te realiseren
om de zorg voor juist deze doelgroep te versterken, welke?



lk beantwoord deze vragen als volgt.

1. lk heb kennisgenomen van de krantenartikelen waarin de koepelorganisaties hun zorgen
uitspreken. Als hiervan sprake is binnen gemeenten is het juist datze hun zorgen delen

2. Beantwoording van deze vraag is vooraleen definitiekwestie. ln een onderzoek "zorg
voorlicht verstandelijk gehandicapten, MA/S, 2011" als volgt afgebakend : mensen met
een AWBZ-indicatie op basis van een grondslag VG met een lQ-score tussen de 50 en
de 85. Dit is echter een bredere doelgroep dan wat door het zorgveld als LVG wordt
gezien. Het veld doelt met de term LVG-ers of LVG-problematiek op een groep die een
laag lQ combineert met gedrags- of psychiatrische problematiek waarvoor behandeling
noodzakelijk is. Kenmerkend voor deze groep is verder dat niet te zien is dat het gaat om
iemand met een verstandelijk beperking,er zijn geen uiterlijke kenmerken die duiden op
een onderliggend syndroom dat de oorzaak is van de verstandelijke beperking. ln deze
definitie kan ik mij vinden. Het gaat dus niet om het aantal inwoners met LVG kenmerken
maar om de vraag of deze inwoners volwaardig kunnen functioneren in de samenleving.

3. Momenteel bestaan deze voor zover bij ons bekend niet niet. Binnen Roosendaal hebben
we frequent overleg met de aanbieders. Zij geven aan dat het huidige contract
maatwerkvoorziening voorziet in de mogelijkheid adequaat ondersteuning te bieden. Dit
contract wordt in 2016 gecontinueerd

4. Lokaal heeft Roosendaal overleg met partners in de Roosendaalse Transformatie
Agenda (RTA) waarin we samen met zorg en welzijnsaanbieders afstemmen en
problemen, mogelijkheden en ontwikkelingen afstemmen. Regionaalwerken op het
niveau van 6 of 9 gemeenten om te zorgen voor goede contracten met jeugdzorg en wmo
aanbieders om de zorg te garanderen.Daarnaast is kennis van de doelgroep
geïntegreerd in het team Wmo.

5. lk herken het door u geschetste risico. Binnen Roosendaal anticiperen wij hierop.
Momenteel worden samen met de partners initiatieven onderzocht om de ondersteuning
aan mantelzorgers verder te versterken. Bij elk keukentafelgesprek is er aandacht voor
de positie van de mantelzorger; een van de doelen daarbij is overbelasting van deze
groep te voorkomen.

6. Dat is op dit moment nog onduidelijk. De aanbieders worden gestimuleerd en uitgedaagd
om te komen met meer op elkaar afgestemd zorgaanbod over de sectoren heen. Zoals
reeds gemeld onder 3. Zijn er geen knelpunten bij ons bekend.

7. Tot nog toe zijn er mij geen signalen bereikt die melding maken van een bijkomend
arbeidsmarktprobleem voor deze doelgroep.

Met vriendelijke groet,

Hugo Polderman
Wethouder Zorg
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